
 

 
Αθήνα, 18.12.2024 

 

Ερώτηση 

 

Προς τον κ. Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης & Τροφίμων 

 

Θέμα: Ανησυχητικές καταγγελίες για εξωπραγματικές αποδόσεις αιγοπρόβειου 

γάλακτος και φαινόμενα ελληνοποίησης εισαγόμενου γάλακτος 

 

Σύμφωνα με πρόσφατες καταγγελίες που έχουν δει το φως της δημοσιότητας, 

παρατηρούνται αφύσικα υψηλές αποδόσεις γαλακτοπαραγωγής σε κοπάδια 

αιγοπροβάτων στη Βόρεια Ελλάδα, με μέσο όρο τα 860 κιλά γάλα ανά ζώο στη 

γαλακτική περίοδο. Οι αποδόσεις αυτές είναι εξωπραγματικές με βάση τα δεδομένα 

της ελληνικής κτηνοτροφίας και προκαλούν σοβαρές υπόνοιες για παράνομη 

δραστηριότητα που σχετίζεται με εισαγωγή γάλακτος από γειτονικές χώρες και 

ελληνοποίησή του. 

 

Αν οι καταγγελίες αυτές αποδειχθούν αληθείς, τότε εγείρονται σοβαρά ζητήματα 

νοθείας, αθέμιτου ανταγωνισμού και υπονόμευσης της ελληνικής φέτας και των 

προϊόντων ΠΟΠ. Ταυτόχρονα, η ελληνική κτηνοτροφία και οι μικρομεσαίοι 

παραγωγοί πλήττονται ανεπανόρθωτα, ενώ η αξιοπιστία των ελληνικών προϊόντων 

διακυβεύεται. 

 

Παράλληλα, οι παραγωγοί αντιμετωπίζουν προβλήματα με τις τιμές του 

αιγοπρόβειου γάλακτος που έχουν μειωθεί σημαντικά, ενώ οι τυροκόμοι 

επιμηκύνουν τον χρόνο πληρωμής, δημιουργώντας οικονομική ασφυξία στους 

κτηνοτρόφους. 

 

Επειδή ο πρωτογενής τομέας και ειδικότερα η κτηνοτροφία συμβάλλει στη βιώσιμη 

ανάπτυξη και στην διατήρηση της κοινωνικής συνοχής της περιφέρειας, 

Επειδή, ο κτηνοτροφικός κόσμος βρίσκεται σε απόγνωση και είναι πλέον 

αντιμέτωπος με ζητήματα επιβίωσης, 

Επειδή, ο κίνδυνος περαιτέρω μείωσης του ζωικού κεφαλαίου είναι πλέον ορατός,  

Επειδή οι κτηνοτρόφοι συνεχίζουν να πλήττονται από το αυξημένο κόστος της 

παραγωγής, 
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Επειδή η προστασία της ελληνικής παραγωγής και η διασφάλιση της ποιότητας των 

προϊόντων ΠΟΠ, όπως η φέτα, είναι κρίσιμη για την ελληνική οικονομία και τη 

βιωσιμότητα της κτηνοτροφίας, 

Επειδή οι κτηνοτρόφοι έχουν δεχθεί απανωτά πλήγματα από τις πλημμύρες, τις 

πυρκαγιές και τις ζωονόσους, 

Επειδή πάγιο αίτημα των κτηνοτροφικών φορέων είναι η καταπολέμηση του 

φαινομένου των ελληνοποιήσεων γάλακτος μέσω και της εφαρμογής του 

συστήματος ΑΡΤΕΜΙΣ 2, ζήτημα που έχει αναδείξει η Νέα Αριστερά  με την 4953/29-

5-2024 Ερώτηση, η οποία παραμένει αναπάντητη έξι μήνες μετά, 

 

Ερωτάται ο κ. Υπουργός: 

 

1. Έχει ξεκινήσει και σε ποιο στάδιο βρίσκεται η έρευνα για τις καταγγελίες περί 

εξωπραγματικών αποδόσεων και πιθανής ελληνοποίησης εισαγόμενου 

γάλακτος; 

2. Ποια μέτρα θα λάβετε για να διασφαλίσετε τη διαφάνεια και την ορθή λειτουργία 

του συστήματος ελέγχου των γαλακτοκομικών προϊόντων; 

3. Πώς προτίθεστε να προστατέψετε τους Έλληνες κτηνοτρόφους από αθέμιτο 

ανταγωνισμό και πρακτικές νοθείας; 

4. Ποιες είναι συγκεκριμένα  οι απαιτούμενες «διαδικασίες που προβλέπονται στην 

ελληνική και κοινοτική νομοθεσία» για την εφαρμογή του Άρτεμις 2; 

5. Πέραν της απαιτούμενης Υπουργικής Απόφασης, υπάρχουν και άλλοι λόγοι 

καθυστέρησης; Και αν ναι, ποιοι είναι αυτοί; 

6. Ποιο το απαιτούμενο κόστος επέκτασης του συστήματος σε όλη την επικράτεια; 

7. Πότε θα εκδοθεί η συγκεκριμένη Υπουργική Απόφαση;  

8. Πότε θα τεθεί σε λειτουργία το Άρτεμις 2 σε όλη την επικράτεια της χώρας; 

9. Τι μέτρα σκοπεύετε να πάρετε για να στηρίξετε τους κτηνοτρόφους που 

βρίσκονται σε οικονομικό αδιέξοδο λόγω των χαμηλών τιμών γάλακτος και της 

καθυστέρησης πληρωμών από τους τυροκόμους; 

 

 

Ο ερωτών Βουλευτής 

Ζεϊμπέκ Χουσεΐν 

 




